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Samenvatting van de vergadering van de Commissie Samenleving van de gemeente Medemblik gehouden op 15 
oktober 2015, aanvang 19.30 uur Commissie raadzaal.  

 
Aanwezig: 
Voorzitter: P.Koning 
Commissiesecretaris: C. Zwakman 
Portefeuillehouders: J. Fit en H. Nederpelt (t/m agendapunt 6) 
 
CDA: E. Meester, C. Selders 
GB: J. van IJzerloo 
D66: Y. Nijsingh, L. Vogelenzang 
PvdA: P. de Haan, B. de Jong 
VVD: M. de Vries, M. Raat 
PWF: M. Weber 
PW2010: A. van der Geest 
GL: A. van Berkel 
BAMM: A. Groot 
 

 
Afwezig: 
Fractie CU 
 

Nr  Samenvatting en advies 

1 Opening Opening: Bij de opening van de vergadering deelt wethouder Fit 
mee dat namens het college een informatiemap m.b.t. het plan 
Grietje Slagterlaan is uitgereikt aan raads- en commissieleden, om 
daarmee te voorzien in een optimale en actuele informatie over dit 
project. 

 

   

2 Vaststelling agenda Conform 

 

   

3 Spreekrecht art. 15 RvO  J. Jacobs, voorzitter s.v. DESS; M. Beemster, penningmeester 
Sportvereniging Spartanen; D. Poot, voorzitter v.v. A.L.C.; L. de 
Vries, voorzitter vv MOC, spreken onder agendapunt 7 in. 
 

 

   

4 Vaststellen samenvatting commissie 
samenleving d.d. 17 september 2015 
(IVR-15-03549) 

Conform: Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

   

5 Toezeggingenlijst Gewijzigd akkoord: Motie 53 is afgehandeld. Gemeente Medemblik 
vermeldt  de informatie op de website, de regiogemeenten hebben 
hier een eigen beleid in. De motie wordt afgevoerd. 
 
Toezegging 501: De heer De Jong ontvangt graag binnenkort info 
over IHP. Of hier tussentijds geïnformeerd wordt hangt af van de 
wens van betrokken partijen.  
 
Motie 33 Gymvervoer Lidwinaschool is afgehandeld. De fractie PWF 
kondigt een bespreeknotitie hierover aan. 
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De griffie achterhaald waarom toezegging 505 is afgevoerd. (Reactie 
griffie: Deze toezegging betrof het door het college in regionale 
overleggen aandacht vragen voor maatschappelijke stages. Het 
college heeft op 7 augustus jl. gemeld dat dit punt elke keer wordt 
meegenomen als daar de kans voor is.) 

 

   

6 Actieve informatie college Wethouder Nederpelt meldt dat: 
- De inkoop 2016 van de Jeugdzorg en 2 Wmo kavels loopt. Er zijn 
veel inschrijvingen, verwacht wordt dat een dekkend aanbod kan 
worden gerealiseerd. 
- Op 14 december vindt een oefening Incidenten management 
plaats, waarvoor raads- en commissieleden een uitnodiging 
ontvangen. 
- De aanmeldingen voor de Sociale adviesraad loopt matig. Er is 
aandacht bij betrokken partijen gevraagd voor vertegenwoordiging. 
Er is nu nog geen aanleiding voor een algemene oproep. 
- Wethouder Fit is niet bekend met een brief van KDV Berend Botje 
i.v.m. een besluit van de gemeente en mogelijke leegstand in 
Benningbroek. Zij zal zich op de hoogte stellen.  
- Wethouder Fit: meldt dat uit de voorziening welzijnsbeleid, 
waarvoor voor 2015 een budget is gereserveerd van € 15.000,- aan 
Cultureel centrum Bessie en de St Wegwijs in Abbekerk bijdragen 
zijn verstrekt. Voor beide organisaties stopt de subsidie. Er zijn nog 
een paar andere aanvragen in behandeling. Eventueel restant van 
de voorziening valt vrij. 
 
 

 

   

7 Nieuwe opzet beheer en onderhoud 
groene sportvelden (IVR-15-03478) 

De heer C. Zwaan, VV Opperdoes, spreekt niet in en verwijst naar 
de schriftelijke inspraakreactie (bijlage 1) 
De heer J. Jacobs, voorzitter s.v. DESS (bijlage 2), wijst op het 
alternatief scenario 1a dat DESS vorig jaar heeft ingediend en 
waarop niets vernomen is. Hij vraagt een tegemoetkoming van €  
90.000,- voor de aanschaf onderhoudsmateriaal en merkt op dat er 
onvoldoende vrijwilligers bij de vereniging zijn en ook de 
specialistische kennis voor onderhoud en beheer ontbreekt. Hij 
vraagt een ander voorstel te maken.  
De heer Jacobs stelt de volgende vragen: Stel scenario 3 wordt 
waarheid en een sportcomplex moet worden gesloten. Komt het dan 
tot een fusie met FCM en kan de gemeente dan voldoende 
financieel faciliteren, zoals in Andijk of bij SEW? Het 
harmonisatievoorstel is gebaseerd op onvolledige en onjuiste 
cijfers, kan daarop wel een goede beslissing worden genomen? Wat 
gaat gebeuren wanneer blijkt dat sommige verenigingen financieel 
voordeel hebben in de nieuwe situatie. Komt er dan een nieuw 
harmonisatievoorstel of wordt het verdeeld over de verliesleidende 
verenigingen? Wordt bij de harmonisatie ook aan de rente van 
uitstaande leningen gedacht, bijvoorbeeld om de verenigingen te 
ontlasten met 0% rente?   
De heer M. Beemster, SEW/Sportvereniging Spartanen (bijlage 3), 
wijst op het onderhoud dat de afgelopen 20 jaar is gepleegd en dat 
de gemeente veel geld heeft bespaard. Dit voorstel heeft te grote 
financiële gevolgen voor de verenigingen. 
De gemeente gaat ervan uit dat een kunstgrasveld 15 jaar meegaat. 
Maar wat wanneer het veld na 10 jaar versleten is? En wat wordt 
bedoeld met dat het onderhoud binnen de hekken door de 
vereniging moet worden gedaan. Vallen daar de taluds en sloten ook 
onder? Zo ja, dan vraagt dit weer aparte onderhoudsmachines. 
Op een vraag van de commissie antwoordt de heer Beemster dat het 
onderhoud al 20 jaar door de vereniging wordt verricht met 
financiële steun van de gemeente. SEW en Spartanen hebben elk 
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eigen onderhoudsmaterieel. 
De heer D. Poot, voorzitter v.v. A.L.C. (bijlage 4), wijst op het 
verschil in (kosten van) onderhoud tussen een natuur- en een 
kunstgrasveld. Onderhoud van natuurgrasvelden is 20 % duurder. 
Wordt hier rekening mee gehouden? De subsidie voor een renovatie 
van een kunstgrasveld is 10 X hoger dan die van een natuurgrasveld. 
Ook wordt gewezen op de specialistische kennis die nodig is bij 
onderhoud van voetbalvelden. Vrijwilligers hebben deze kennis 
niet, het is wat anders dan parkbeheer.  Tabel 1 gaat ten onrechte 
uit van het huidig aantal velden, terwijl beter uitgegaan kan 
worden van de KNVB richtlijn. Hij wijst op het verschil tussen 
verenigingen: sommige hebben al onderhoudsmateriaal, andere 
moeten alles nog aanschaffen. 
De heer L. de Vries, voorzitter vv MOC (bijlage 5), wijst erop dat 
voorgesteld wordt voortaan gelijke regels voor de verenigingen te 
hanteren, maar dat de startsituatie bij de verenigingen sterk 
verschilt. Daarom worden sommige verenigingen sterk benadeeld, 
terwijl verenigingen met nieuwe velden in het voordeel zijn. Ook 
wordt gewezen op het grote aantal jeugdleden bij de relatief kleine 
vereniging MOC (170 jeugdleden en 60 senioren). Het gevraagde 
vrijwilligerswerk kan niet worden opgebracht, omdat de huidige 50 
vrijwilligers er niet nog meer taken bij kunnen hebben. De 
vereniging heeft gereserveerd voor duurzaamheidsbeleid. Dit beleid 
zal moeten worden afgebroken, omdat de reserves nu anders 
ingezet moeten worden. Vv MOC is veel meer dan een voetbalclub, 
zo wordt ook Koningsdag, Zeskamp  en buitenactiviteiten voor de 
schooljeugd georganiseerd. De bezuiniging raakt de gehele 
vereniging en daarmee de sociale centrumfunctie van Midwoud-
Oostwoud. Hij pleit voor een ander plan. 
Op een vraag van de commissie antwoordt de heer De Vries dat hij 
verwacht dat 13 verenigingen ongeveer dezelfde investeringen van 
ongeveer €  100.000,- moeten doen; het onderhoud kan beter door 
de gemeente worden georganiseerd, dan is maar één investering 
nodig. 
 

 

   

7.a Nieuwe opzet beheer en onderhoud 
groene sportvelden (2) 

Wethouder Fit en de heer Konijn (Afdeling samenleving) 
introduceren het raadsvoorstel en lichten de voorafgaande 
besluitvorming  en de totstandkoming van het raadsvoorstel toe. 
 
Op vragen van de commissie wordt door of namens wethouder Fit 
als volgt geantwoord: 
- Lang niet alle verenigingen hebben een tekort aan vrijwilligers. 
Daar waar het problemen geeft kan de gemeente faciliteren, 
bijvoorbeeld met inzet van het vrijwilligers steunpunt. 
- Met de overdracht van het onderhoud bespaart de gemeente op 
personele kosten. Daarmee wordt nog niet het gehele door de raad 
vastgestelde bezuinigingsbedrag gerealiseerd. Er is niet voor 
gekozen de huur te verhogen, maar om de velden in het onderhoud 
te betrekken. In 15 jaar een kunstgrasveld afschrijven is heel goed 
mogelijk bij normaal onderhoud. Er is een voorbeeld dat er eerder 
vervangen moest worden, maar dit was het eerste kunstgrasveld dat 
aangelegd werd. De kunstgrasvelden zijn aanzienlijk verbeterd en 
mocht zich dit weer voordoen dan wordt een oplossing gezocht in 
overleg tussen gemeente en de vereniging.  Er is een 
renovatieschema voor de velden. Dit wordt als leidraad gebruikt, 
maar soms blijkt uitstel mogelijk en soms is een veld eerder aan de 
beurt. Wanneer de raad over het voorstel heeft besloten wordt de 
nieuwe werkwijze geïntroduceerd voor seizoen 2016 – 2017. Vanaf 
dat moment gaan de verenigingen reserveren voor veldrenovatie. 
Dat betekent dat de verenigingen financieel aan renovatie gaan 
bijdragen over het aantal jaar dat gereserveerd kon worden, 
gerekend vanaf 2016.   
- Het DESS-scenario 1a is van 2014 en is bekend bij de wethouder. In 



Pagina 4 van 5 

overleg met de vereniging maken onderdelen van dit scenario deel 
uit van het voorliggend voorstel. Uitvoering van het volledige 
scenario 1a maakt dat de taakstelling niet gehaald wordt. 
Niet alle voorstellen van de verenigingen kunnen worden 
overgenomen. Het lukt dan ook niet om 100% draagvlak voor het 
voorstel te organiseren. Het verschil tussen kunstgras en natuurgras 
is verwerkt in de rekeneenheid. De rekeneenheid wordt voor het 
gehele sportcomplex toegepast, zodat hier geen onderscheid is. 
- Het voorstel wordt niet gefaseerd ingevoerd, omdat de financiële 
taakstelling van de raad dit niet toelaat. Een latere invoering van 
de 20% investeringsbijdrage is daarom niet mogelijk. 
- Het voorstel streeft een zo eerlijk mogelijke verdeling na, maar er 
is sprake van verschillende, historisch gegroeide, startsituaties bij 
de verenigingen. 
- De gedachte aan een coöperatie op het gebied van inkoop of 
gebruik materiaal is nog niet uitgewerkt. Dit initiatief zou vanuit de 
verenigingen kunnen komen. 
- De beëindiging van de eco-tax regeling van het rijk staat los van 
dit voorstel. Het is vervelend dat dit een extra druk op de 
exploitatie kan geven, maar de gemeente heeft hier geen rol in.  
- De gemeente beschikte nauwelijks over onderhoudsmaterieel, 
omdat het werk voor het grootste deel werd uitbesteed aan 
loonwerkbedrijven. Het beperkte materieel wordt ingeruild bij 
aanschaf nieuw materieel. 
- Het model van de gemeente Sluis is bekend. Daarover is contact 
geweest met de gemeente Sluis, maar het is nog te vroeg om daar 
nu al mee te starten. 
- Het voorstel richt zich alleen op de velden, niet op de gebouwen, 
en maakt daarmee onderdeel uit van de totale exploitatie van 
verenigingen, die verder gaat dan alleen onderhoud velden. 
- Door de fusie van clubs in Andijk is een complex afgestoten. Daar 
wordt dus nu al een besparing op het personeel gerealiseerd. Dit is 
meegenomen in het eindcijfer. 
- Wanneer de aanleg van een kunstgrasveld 4 ton kost, zal de 
vereniging 20%, dus maximaal 80.000,- euro moeten bijdragen. Dat 
kan pas nadat er voldoende jaren is gereserveerd. Hierover worden 
afspraken gemaakt met de verenigingen. Het college moet dan voor 
€  320.000,- naar de raad voor een krediet. 
 

 

   

7.b Nieuwe opzet beheer en onderhoud 
groene sportvelden (3) 

- Bij Spartanen is materieel aangeschaft met een lening van de 
gemeente, waarbij de lening verrekend wordt met de subsidie. 
Deze constructie is ook voor andere verenigingen mogelijk. 
- De wethouder gaat uit van implementatie van dit voorstel in een 
periode van drie jaar. Bij sommige verenigingen kan het sneller, 
andere zullen meer tijd nodig hebben. De implementatie gaat in 
goed overleg met de verenigingen. Het voorliggend voorstel is het 
beleid op hoofdlijnen, wat volgt is uitwerking, waarbij detailzaken 
worden opgelost. 
- De vraag naar het aantal uren loonwerk dat de jaarlijks wordt 
ingehuurd zal schriftelijk worden beantwoord. 
- Tabel 2: overige kosten SEW en Sporting Andijk. Verschillen komen 
voort uit bijvoorbeeld gemeentelijk eigendom van de kleedkamers.  
Er komt een nadere schriftelijke toelichting om een beeld te krijgen 
van de vergoeding ten opzichte van de totale exploitatie van de 
clubs. 
- In september is een infobijeenkomst geweest voor de 
verenigingen, waar in de vorm van een spreekuur gebruik van is 
gemaakt. Daarnaast hebben de verenigingen samen overlegd. 
- Onderhoud en eenvoudige reparatie van hekwerk is voor de 
verenigingen. Renovatie is een gemeentelijke taak. 
- De vrijwilligers zijn met een gezamenlijke gemeentelijke 
verzekering verzekerd tegen onverhoopte ongevallen. De Stichting 
WerkSaam wordt waar mogelijk ingeschakeld. 
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- De 3000 uur besparing op gemeentelijk personeel maakt geen 
onderdeel uit van de  € 150.000,- onderhoudssubsidie ( dit is 
inkoop/kunstgras, graszaad, loonbedrijf etc.) De uurprijs van 
gemeentelijk personeel is ingewikkeld opgebouwd, omdat daarin 
zelfs een stukje ‘afschrijving gemeentehuis’ is meegenomen.  
- De vraag “Wat is het actuele saldo van de voorziening voor de 
renovatie van de sportvelden en of deze subsidie wordt 
meegenomen in de subsidieplafonds” wordt schriftelijk beantwoord.  
- Ook wanneer een veld er al 30 jaar ligt, dient 20% renovatiekosten 
gereserveerd te worden. Er is dan blijkbaar sprake van een goede 
opbouw van de grond, maar er dient rekening te worden gehouden 
met renovatie. Nadat de 20% is bereikt hoeft er niet verder meer 
gereserveerd te worden voor de renovatie. 
- Afgesproken wordt dat de vragen van de insprekers schriftelijk 
worden beantwoord. 
De commissie stemt ermee in dat het raadsvoorstel wordt 
voorgelegd aan de meningvormende commissie. 

 

   

8 Sluiting Sluiting: De voorzitter sluit de vergadering. 

 

   

   

 
 


